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MLÁZOVIČTÍ OCHOTNÍCI SI HRÁLI S ČERTY 
 .Po delší odmlce o sobě dali vě-

dět mlázovičtí ochotníci. V sobotu 26. 9. 

2009 se od 18 hodin konalo na sále 

Radnice premiérové představení po-

hádkové veselohry Jana Drdy, Hrátky s 

čertem.  

 Zcela zaplnŊnĨ s§l hoŚel nedoļka-

vost², jak se ml§zovick®mu souboru tento 

tradiļn² divadeln² kousek povede. V Ml§-

zovic²ch m§ divadlo mnohaletou tradici a 

zdejġ² ochotn²ci odv§dŊli vģdy velice kva-

litn² pr§ci. O to tŊģġ² byla pozice nynŊj-

ġ²ch umŊlcŢ. Nutno podotknout, ģe z bĨ-

val®ho osazenstva zbylo jen nŊkolik her-

cŢ, vŊtġina souboru se obmŊnila a to za 

nov® mlad® nadŊje. Skuteļnost, ģe se zde 

divadlu vŊnuje sp²ġe ml§deģ je skvŊl§ a v 

okol² nev²dan§ vŊc. VģdyŠ vŊkovĨ prŢ-

mŊr souboru je kolem 25 let!  

 Nezkuġenost vġak nebr§nila skvŊ-

lĨm hereckĨm vĨkonŢm. Ba naopak. VŊt-

ġina hercŢ dokonce bravurnŊ zvl§dala 

bŊhem hry proplouvat v²ce postavami. 

Reģis®rovi se podaŚilo velice zdaŚile roz-

dŊlit role, hercŢm kr§snŊ sedly a na vĨko-

nech to bylo hodnŊ zn§t. Vdavekchtiv§ a 

trochu hubat§ K§ļa v pod§n² Anny Skrb-

kov®, poctivĨ Martin Kab§t, kter®ho 

skvŊle vystŚihl Fanda Skrbek, jenģ byl na 

jeviġti vŊtġinu ļasu a nav²c hru z§roveŔ 

reģ²roval. L²nĨ a pokryteckĨ poustevn²k ï 

Pavel MackŢ, kr§sn§ princezna Diġperan-

da ï Denisa MackŢ, l²beznĨ spravedlivĨ 

andŊl ï VojtŊch Holeļek, loupeģn²k Sarka 

Farka a z§roveŔ ļert ï ĠtŊp§n Zahradn²k, 

ļert pokuġitel Lucius ï OndŚej Batelka i 

ļerti Radek M§dle a Karel Ġpidlen ml. 

Vġichni byli ¼ģasn². TakŚka profesion§l-

n²m vĨkonem se blĨskl JindŚich Posp²ġil 

jakoģto ļert a z§roveŔ Lucifer. Kdyģ jako 

pekeln²k spustil hrŢzu, mnoh® dŊtsk® sr-

d®ļko poskoļilo a i nezbednĨ chlapeļek v 

zadn²ch Śad§ch se ujiġŠoval tat²nka, zda je 

to opravdu jen Ăjakoñ.  

 CelkovĨ dojem dokreslily vyġper-

kovan® kostĨmy, kter® mŊla na starost 

Vendula Ļ²pov§, a samozŚejmŊ tak® kuli-

sy, jejichģ autorem je zdejġ² mal²Ś JiŚ² 

Otruba. Zvuk a svŊtla obsluhoval Milan 

Kub²ļek. Asistenci reģie zajistila Ivana 

MackŢ.  

 Soubor sklidil zaslouģenĨ potlesk. 

Doufejme, ģe je ¼spŊch a uzn§n² povzbu-

dily v dalġ² pr§ci a mŢģeme se zase nŊkdy 

tŊġit na podobnŊ kr§sn® pŚedstaven². Moģ-

n§ by nebyla od vŊci ani repr²za Hr§tek, 

neboŠ hodnŊ lid² pŚedstaven² zmeġkali a 

dalġ² by jistŊ r§di pŚiġli znovu. 

          Divadlu ZDAR!  

Divadlo obnoven® po nŊkolika letech nadchlo div§ky 

Revitalizovaný prostor již osvětlují nová svítidla 
 V rámci prací projektu „Revitalizace veřejných pro-

stranství městysu Mlázovice“, spolufinancovaného z evrop-

ských fondů, jehož realizace probíhá již více než rok, došlo 

ke kompletní rekonstrukci veřejného osvětlení. Prostor Ná-

městí a malého náměstí již osvětlují moderní a ekonomická 

svítidla. 

 Projekt revitalizace veŚejnĨch prostranstv², kterĨ mŊsteļ-

ko realizuje od 16. z§Ś² loŔsk®ho roku, m§ za sebou jiģ nŊkolik 

etap. Doposud se jednalo vĨhradnŊ o stavebn² pr§ce. KaģdĨm 

tĨdnem pŚibĨvaj² v Ml§zovic²ch rekonstruovan® chodn²ky. V 

etapŊ, kter§ skonļila 31. z§Ś² 2009, doġlo kromŊ stavebn²ch pra-

c², tak® na kompletn² rekonstrukci bodŢ veŚejn®ho osvŊtlen² v 

revitalizovan®m prostoru. 

 A tak byla kompletnŊ vymŊnŊna sv²tidla na N§mŊst², v 

prostoru Pod Radnic² a na mal®m n§mŊst². Zde doġlo pouze k 

ļ§steļn® vĨmŊnŊ, kvŢli kombinaci syst®mu veŚejn®ho osvŊtlen² s 

n²zkonapŊŠovĨmi rozvody spoleļnosti ĻEZ. NŊkter§ 

sv²tidla bude moģn® vymŊnit aģ po proveden² kabelizace 

ĻEZu, proto jejich rekonstrukce nebyla pŚedmŊtem pro-

jektu.  

 Tam, kde k vĨmŊnŊ doġlo, byla pouģita parkov§ 

sv²tidla rakousk® firmy Siemens ï Siteco a pod®l prŢ-

jezdnĨch silnic III. tŚ²dy sv²tidla Astra II italsk®ho vĨ-

robce Nordex. Uveden§ sv²tidla jsou ekonomicky ¼sporn§, maj² 

dlouhou ģivotnost a esteticky vhodnŊ doplŔuj² veŚejn§ prostran-

stv². SpoleļnŊ se sv²tidly byly vymŊnŊny i stoģ§ry. Nov® jsou 

ģ§rovŊ zinkovan® a minim§lnŊ po dobu 50ti let nevyģaduj² ģ§dnĨ 

n§tŊr. Ml§zoviļt² obyvatel® si jiģ dnes mohou udŊlat pŚesnĨ ob-

r§zek o tom, jak bude vypadat osvŊtlen² v cel®m mŊsteļku v 

bl²zk® budoucnosti (kompletn² rekonstrukce zbylĨch ¼sekŢ je 

napl§nov§na na rok 2011, spoleļnŊ s kabelizac² rozvodŢ spoleļ-

nosti ĻEZ). 

 Projekt ĂRevitalizace veŚejnĨch prostranstv² mŊstysu 

Ml§zoviceñ bude ukonļen v lednu roku 2011. V jeho r§mci do-

jde v revitalizovan®m ¼zem² k vybudov§n² Śady novĨch chodn²-

kŢ, rekonstrukci veŚejn®ho osvŊtlen², revitalizaci zelenŊ a vĨmŊ-

nŊ mŊstsk®ho mobili§Śe. Celkov® n§klady pŚevyġuj² 3 200 000 

Kļ, z prostŚedkŢ NUTS II. SeverovĨchod byla poskytnuta dota-

ce dosahuj²c² t®mŊŚ tŚ² milionŢ korun. 



 U pŚ²leģitosti 140. vĨroļ² zaloģen² 

ml§zovick®ho Sokola pŚin§ġ²me zcela 

unik§tn² pŚ²bŊh jeho vzniku, vzestupu i 

p§dŢ. Autorem poutav®ho vypr§vŊn², 

kter® pŚin§ġ² exkluzivnŊ Ml§zovickĨ 

zpravodaj, je pan Ivo John. 

 

 PŚed 140 lety jako jedna z prvn²ch 

sportovn²ch spolkŢ na ļesk®m venkovŊ 

vznikla i u n§s v Ml§zovic²ch tŊlocviļn§ 

jednota Sokol. Na svou dobu to byla ud§-

lost, kter§ hluboce zas§hla do ģivota naġ² 

obce, a svĨm politickĨm a kulturn²m vĨ-

znamem pŚesahovala daleko jej² r§mec. 

 Stalo se tak po dlouh®m jedn§n² 

s tehdejġ²mi rakouskĨmi ¼Śady. SvŊdļ² o 

tom zaj²mav§ odpovŊŅ, kterou obdrģeli 

z§stupci obce po zasl§n² nŊkolik§t® ģ§-

dosti na c. k. m²stodrģitelstv² do Hradce 

Kr§lov®. Jej² text znŊl: NejposluġnŊji 

pŚedkl§daje pŚipojen® pod§n² Anton²na 

Hakla, Josefa Plaġila a druhŢ z Ml§zovic, 

j²mģ zamĨġlen® zŚ²zen² TŊlocviļn® jedno-

ty Sokol oznamuj², nemohu neupozorniti 

na okolnost, ģe dalġ² ¼ļel cviļen² ve stŚel-

bŊ, jakoģ i kon§n² pŚedn§ġek, cviļen² ve 

zpŊvu a tanci, posl®ze poŚ§d§n² z§bav 

nikterak neodpov²d§ podstatŊ a posl§n² 

tŊlocviļn®ho spolku. 

 Co se ģadatelŢ tĨk§, mezi nimiģ i 

starosta obce Josef Plaġil se nach§z², patŚ² 

tito, jakoģ i vġichni obyvatel® mŊsteļka 

Ml§zovic vŢbec, k nejvraģivŊjġ²m nepŚ§-

telŢm rakousk® ¼stavy z cel®ho okresu 

hoŚick®ho. 

 

V Hradci Kr§lov® 18. z§Ś² 1869        

c. k. okresn² hejtman Exel²n 

 JeġtŊ nŊkolik podobnĨch ģ§dost² 

n§sledovalo, neģ skuteļnŊ dorazilo povo-

len², zaloģit tŊlocviļnou jednotu. Kdyģ byl 

spolek 18. Ś²jna 1869 koneļnŊ ustaven, 

zŚ²dila se u domu ļp. 145 v hostinci pana 

Ladislava Riegla za pŚispŊn² obļanstva 

nov§ tŊlocviļna a o rok pozdŊji z§roveŔ 

kr§snĨ sokolskĨ prapor. K tomu se 

v Hor§kovŊ kronice p²ġe, ģe prapor byl 

spolku ok§zalĨm zpŢsobem 6. ļervna 

1870 od dŢstojn®ho p§na Jana Ļervenky, 

m²stn²ho far§Śe, na n§mŊst² posvŊcen. 

N§sleduje podrobnĨ popis praporu a hesel 

pronesenĨch pŚi jeho svŊcen². PŚi t®to 

slavnosti bylo mŊsteļko ozdobeno vŊnci a 

rozliļnĨmi n§rodn²mi hesly. Z kostel-

n² vŊģe vl§l mohutnĨ ļerveno-b²lĨ prapor, 

v²taje zpovzd§l² pŚich§zej²c² hosty. 

V pŚedveļer slavnosti dne 5. ļervna bylo 

zastaven²ļko u matky praporu, panny Vin-

censie Bºhmov® a pan² Frantiġky P§calo-

v®. PŚi z§Śi rozliļnĨch beng§lskĨch ohŔŢ 

hr§la hudba n§rodn² p²snŊ, pŚiļemģ prŢ-

vod se ub²ral s pochodnŊmi a lampi·ny od 

matky praporu ke kmotr§m.  

 Dne 6. ļervna v 6 hodin r§no jiģ 

vyhr§vala hudba, v 8 hodin n§sledovalo 

pŚiv²t§n² ļestnĨch host² vlasteneckĨch 

jednot. Odpoledne se ml§zovickĨ Sokol 

ub²ral pro prapor k matce praporu, naļeģ 

byl tento na n§mŊst² posvŊcen. Po tom 

pŚiġlo na Śadu zatlouk§n² hŚebŢ s tŊmito 

slovy: 

Betty Proch§zkov§: SlavnŊ k d²lu! 

Frantiġka P§calov§: Pravdu sobŊ mluvme, 

dobŚ² spolu buŅme! 

Vincencie Bºhmov§: Svornost a bratrsk§ 

l§ska panuj ve Vaġem spolku! 

Josef Plaġil, starosta: Kaģd® hŚebu zatlu-

ļen², slouģ²ġ n§m k utuģen²! 

Jan Ļervenka, far§Ś: Pevn® vŢle, tuģbŊ 

uġlechtil® ï d§v§ BŢh doj²ti ģ§douc²ho 

c²le! 

Anton²n Hakl, starosta Sokola: Pro n§rod 

a pro vlast! 

S proslovem jeġtŊ vystoupil Frantiġek 

P§cal, m²stn² l®kaŚ, Anton²n ZvŊŚina, l®-

k§rn²k z Jiļ²na a zejm®na starostov® soko-

la novopack®ho, jiļ²nsk®ho, hoŚick®ho a 

bydģovsk®ho, kteŚ² vzdali hold a poctu 

tomuto velkolep®mu a odv§ģn®mu d²lu. 

T®to vĨznamn® akce se ¼ļastnily pŊveck® 

spolky z BŊlohradu a HoŚic.  

 Osv²cenou Śeļ mŊl pŚi svŊcen² pra-

poru m²stn² far§Ś Jan Ļervinka, kterĨ na-

konec provolal hŚ²mavŊ ĂNAZDARñ, coģ 

tenkr§t od knŊze zapŢsobilo.  

 Ani slavnost svŊcen² praporu se 

neobeġla bez Ś§dn®ho povolen², kter® za-

slali nadŚ²zen®mu org§nu. Povolen² doġlo 

v tomto znŊn²: 

 Vysok® presidium c²saŚsk®ho kr§-

lovsk®ho m²stodrģitelstv²!  

 VĨbor tŊlocviļn® jednoty Sokol 

v Ml§zovic²ch poģ§dal u zdejġ²ho ¼Śadu o 

povolen² ke svŊcen² spolkov®ho praporu 

dne 6. ļervna 1870, pŚiļemģ z§roveŔ 

pŚedloģil podrobnĨ program t®to slavnos-

ti. PonŊvadģ podle programu, kterĨ je 

v opise pŚipojen jedn§ se o slavnost, jej²ģ 

vĨznam nepŚesahuje r§mec spolkov® ļin-

nosti, nem§m n§mitek proti jej²mu kon§n². 

Kon§n² zamĨġlen® slavnosti se vġak povo-

luje s podm²nkou, ģe pŚedloģenĨ program 

bude pŚesnŊ dodrģen a ģe ģadatel® pŚevez-

mou zodpovŊdnost za zachov§n² klidu a 

poŚ§dku.  

 O tom si dovoluji posluġnŊ podat 

toto ozn§men². 

 

V Hradci Kr§lov®, 26. kvŊtna 1870 

c. k. m²stodrģitelskĨ rada, podpis  

  

 Jednota sokolsk§ rozv²jela ļilĨ 

ģivot s vlasteneckĨm z§palem. Spolek 

poŚ§dal jmenovitŊ besedy, z§bavy, vy-

ch§zky do pŚ²rody, vĨlety, z¼ļastŔoval se 

t§borŢ lidu na Zviļinu, do Lev²na a 

zejm®na houfnŊ se z¼ļastnil t§boru 

v Konecchlum². NovĨ sokolskĨ prapor se 

stal chloubou tŊlocviļn® jednoty a i na 

vzd§len® akce byl ok§zale nesen. Tento 

prapor byl prvn²m v cel®m okol², proto se 

s n²m jednota z¼ļastnila i svŊcen² praporu 

v Jiļ²nŊ.  

 V dalġ²ch p²semnostech, kter® se 

z t® doby zachovaly, je zaznamen§no.  

  

 

 V roce 1869 zaloģena byla 

v Ml§zovic²ch, jako jedna z prvn²ch 

v kraji tŊlocviļn§ jednota Sokol. Z§sluhu 

na tom mŊl  Ladislav Riegl, lesn² dozorce 

na invalidn²m panstv² hoŚick®m. Tento 

praģskĨ rod§k a vlastenec byl ve sv® sna-

ze podporov§n obchodn²kem Anton²nem 

Haklem z ļp. 3. Dalġ²mi spolupracovn²ky 

se stali Josef PekaŚ, ļp. 101, bratŚi Robert 

Klepl ļp. 10 a V§clav Klepl ï kov§Ś ļp. 

97, Josef JiŚiļko ļp. 37 a Josef řeh§k ļp. 

56, kteŚ² se ne¼navnŊ starali o z²sk§n² 

novĨch ļlenŢ, takģe jednota pŚi zaloģen² 

ļ²tala 30 ļlenŢ ļinnĨch a 25 pŚisp²vaj²-

c²ch. PozdŊji pŚistoupili za ļleny i obļan® 

z Vojic, Ġ§rovcovy Lhoty, MezihoŚ², Cho-

tļe, Đjezda Sv. Jana a vzd§lenŊjġ²ch 

Luģan a Kovaļe.  

  

HISTORIE TĚLOCVIČNÉ JEDNOTY „SOKOL“ V MLÁZOVICÍCH 

Ladislav Riegl (1836 - 1914) 

Legitimaļn² l²stek ml§zovick®ho Sokola 



Prvn² tŊlocviļnu mŊla jednota 

v hostinci ĂU MŊsta Prahyñ v domŊ ļp. 

145, vystavŊn®m na pokraji obce roku 

1871. V jeho zahradŊ byla t®ģ zbudov§na 

hojnŊ vyuģ²van§ dŚevŊn§ tŊlocviļna. 

V roce 1870 si ml§zoviļt² poŚ²-

dili novĨ sokolskĨ prapor, kterĨ byl slav-

nostnŊ pŚed§n 6. ļervna 1870 veŚejnosti. 

V roce 1878 po v²deŔsk® hospo-

d§Śsk® katastrofŊ nastal vġeobecnĨ ¼pa-

dek a nedŢvŊra ke spolkov®mu ģivotu. 

Tato krize zas§hla i Sokol v Ml§zovic²ch. 

Jednota od roku 1884 ģivoŚila a roku 

1888 nadobro ukonļila svou ļinnost. 

JmŊn² jednoty a prapor byly 24. dubna 

odevzd§ny protokol§rnŊ obci 

k opatrov§n². 

Roku 1890 nastalo opŊt oģiven² 

sokolsk® myġlenky, ale o probuzen² 

k ģivotu se znovu zasadil aģ v roce 1909 

Ladislav Rigl, tehdy jiģ jako 73letĨ. O 

nŊkolik let pozdŊji zapŢsobil mocnŊ VI. 

vġesokolskĨ slet v Praze, kterĨ se konal 

v roce 1912 a na to hned v pŚ²ġt²m roce 

probŊhlo v Ml§zovic²ch prvn² okrskov® 

cviļen² ml§deģe i dospŊlĨch doprov§ze-

n® velkou a ok§zalou slavnost². 

V roce 1914 byl ustaven tambu-

raġskĨ odbor, jehoģ zakladateli byli Mi-

roslav NovotnĨ a Anton²n Hyrġal. Roz-

s§hlou ļinnost zaļal soubor vyv²jet po 

osvobozen² v roce 1918, jak na akc²ch 

jednoty a m²stn²ch spolkŢ, tak i pŚi spor-

tovn²ch a kulturn²ch akc²ch v cel®m ġiro-

k®m okol². Vystupoval i ve velkĨch mŊs-

tech jako napŚ. v Hradci Kr§lov®, HoŚi-

c²ch, Nov® Pace ļi N§chodŊ a 

v neposledn² ŚadŊ i v hlavn²m mŊs-

tŊ Praze pŚi spoleļn®m vystupov§n² 

s Aritmou Vokovice. 

Po roce 1921 ļ²tala jednota ko-

lem osmdes§ti ļlenŢ, ale intenzivnŊjġ² 

ļinnosti br§nil nedostatek tŊlocviļnĨch 

prostor a vlastn² spolkov® m²stnosti. Pro-

to v letech 1930ï1932 postavila n§kla-

dem 55.000 Kļ koupaliġtŊ a nad n²m o 

ļtyŚi roky pozdŊji letn² cviļiġtŊ o vĨmŊŚe 

27 arŢ. Toto hŚiġtŊ v l®tŊ nahrazovalo 

tŊlocviļnu, ļ²mģ mohlo doj²t  k vŢbec 

nejvŊtġ²mu rozvoji ml§zovick®ho Sokola 

v cel® jeho historii. Za vybudov§n² jme-

novanĨch sportovn²ch zaŚ²zen² jsme pr§-

vem vdŊļni vŊtġinŊ jeho tehdejġ²ch ļle-

nŢ, kteŚ² tato d²la vystavŊli sv®pomoc², 

neboli brig§dnickou prac² bez velk®ho 

pŚesvŊdļov§n² a jeġtŊ s chut² a el§nem. 

NejvŊtġ² z§sluhu na zbudov§n² 

sokolskĨch sportovn²ch zaŚ²zen² mŊl 

bezesporu tehdy 25letĨ Miroslav Novot-

nĨ. Byl to ļlovŊk oddanĨ tŊlovĨchov-

nĨm, n§rodn²m a mravn²m z§sad§m Tyr-

ġovĨm. NovotnĨ se stal typickou osob-

nost² ml§zovick®ho ģivota mezi dvŊma 

svŊtovĨmi v§lkami. VŊnoval celĨ svŢj 

um a cel® sv® jmŊn² spoleļn®mu dobru 

Sokola a mŊsteļka. 

Bylo tragikou doby, ģe tento 

dŊdic starĨch l§zn² v Podles², spoluvlast-

n²k a budovatel tŚet²ho a posledn²ho v§-

leļn®ho pokusu obnovit slatinn® l§znŊ na 

n§mŊst², nemŊl nakonec ani kde by sloģil 

svou hlavu. Posledn² l®ta proģ²val u Al-

brechtŢ ve Vojic²ch a nakonec 

v Ml§zovic²ch u Augustina France. 

Uplynulo jen nŊkolik let a situa-

ce v zemi se z§borem pohraniļn²ho ¼ze-

m² NŊmci znaļnŊ zkomplikovala. SvŊdļ² 

o tom pŚ²spŊvek uļitele na mŊġŠansk® 

ġkole v L§zn²ch BŊlohradŊ Frantiġka 

Div²ġka na valn® hromadŊ Sokola v roce 

1939. V nŊm jako z§stupce okrsku hovo-

Śil o ztr§tŊ pohraniļn²ho ¼zem², pŚitom 

nab§dal ļlenstvo k vytrval® pr§ci, t²m 

vŊtġ², ļ²m n§s je m®nŊ. V t® dobŊ 

z urļitĨch obav z nastupuj²c² nŊmeck® 

rozp²navosti a zastraġov§n², zapoļali 

nŊkteŚ² ļlenov® opouġtŊt sokolsk® Śady. 

Ve zmiŔovan®m roce si ochot-

nick® divadlo Sokola dokonce trouflo 

sehr§t vlasteneckou hru ĂDOMOVñ, kte-

rou v Ml§zovic²ch napsal Josef Hais TĨ-

neckĨ. Sehr§na byla v reģii Jaroslava 

Baģanta, za ¼ļasti autora 20. srpna  1939. 

Poprv® doġlo k rozpuġtŊn² Soko-

la za 1. svŊtov® v§lky v roce 1917. PŚi 

slavnostn²m pŚed§v§n² sokolsk®ho prapo-

ru star® sokolsk® generace Ladislav Riegl 

a Josef řeh§k na tomto shrom§ģdŊn² 

k nov® generaci ve svĨch projevech za-

vzpom²nali na doby, kdy se ļeskĨ n§rod 

dom§hal svĨch pr§v a doġlo i ke zm²nce 

nesvobody od rakouskĨch ¼ŚadŢ. To si 

novopackĨ okresn² hejtman vzal jako 

z§minku k rozpuġtŊn² jednoty. 

Za okupace v roce 1941 byly 

sokolsk® jednoty rozpuġtŊny znovu a 

Sokol v Ml§zovic²ch tak skonļil svoji 

ļinnost podruh® na z§kladŊ naŚ²zen² 

okresn²ho ¼Śadu v HoŚic²ch ļ. j. 320 

z prosince 1941. 

Posledn² vĨborov§ schŢze Soko-

la v Ml§zovic²ch se konala 20. 3. 1941 

jiģ za velmi vyhrocen® situace, t®mŊŚ dva 

roky po vyhl§ġen² Protektor§tu Ļechy a 

Morava. Uģ 6. 12. 1939 byl zatļen 

Gestapem ml§zovickĨ rod§k Frantiġek 

S§l, kterĨ na n§sledky vŊznŊn² a krut®ho 

muļen² 5. ļervna 1940 zemŚel. VĨbor 

jednoty se v roce 1941 skl§dal z tŊchto 

ļlenŢ. Starosta Sokola Frantiġek Hor§k, 

V§clav Poledne, Jan VeselĨ, Josef JiŚiļ-

ko, Marie Malinov§ - ģije v DomovŊ 

dŢchodcŢ v Ml§zovic²ch), Anna Baģan-

tov§ (manģelka poġtmistra), Marie Vov-

sov§, Frantiġek Chmel²k, Karel Havl²ļek, 

Josef Plaġil a Josef Valenta. 

Sportovn² ļinnost v obci za pro-

tektor§tu pŚesto ¼plnŊ neskonļila. Naġla 

se skupina nadġencŢ, vŊtġinou bĨval² 

ļlenov® Sokola, kteŚ² zaloģili odd²l kopa-

n® pod n§zvem SK Ml§zovice. Za celou 

dobu v§lky se hr§l v obci velmi sluġnĨ 

fotbal v okresn²m pŚeboru HoŚicka, vģdy 

za poļetn® n§vġtŊvy div§kŢ. 

Po ļtyŚech letech nucen® pŚe-

st§vky se Sokol oģivuje a v roce 1946 

zahajuje svoji ļinnost. Prvn² ļlensk§ 

schŢze se sch§z² 13. ¼nora 1947 a do 

veden² je opŊt zvolen kronik§Ś Frantiġek 

Hor§k. Ve sv®m projevu nejprve vzpo-

mnŊl vġech bĨvalĨch ļlenŢ tŊlocviļn® 

jednoty, jeģ byli muļeni 

v koncentraļn²ch t§borech a dokonce 

popravov§ni. Ļlenov® jim vzdali hold. 

D§le byla zhodnocena aktivita 

v minul®m roce 1946, kter§ jiģ byla dob-

r§. 

 

Pokraļov§n² pŚ²ġtŊ 

Josef Plaġil (1829 - 1902) 

Frantiġek Hor§k (1878-1960) 



Střípky z práce Obecního úřadu 
 

ǒ  Lesy Ļesk® republiky zah§j² 1. Ś²jna 
2009 rozs§hl® ¼pravy lesn² cesty v osadŊ 

MezihoŚ² (tzv. nad VġeteļkovĨmi). Pr§ce 

potrvaj² aģ do konce roku. Pot® m§ bĨt 

zpŚ²stupnŊna pro lesn² techniku velk§ ļ§st 

lesa nad  mezihoŚskĨm ¼dol²m. 

ǒ Z dotace, kterou obdrželo městečko 
na rozšíření pracoviště CZECHPOINT, 

byla pořízena nová počítačová technika 

pro pracoviště, které je tak připraveno i 

na nové technologie dokladů a procesy, 

které teprve stát připravuje. 

ǒ  Poļ§tkem z§Ś² 2009  naġe mŊsteļko 
navġt²vili redaktoŚi Region§ln² televizn² 

agentury. Nat§ļeli pro region§ln² zpravo-

dajstv² TV PRIMA report§ģ o ml§zovic-

k®m kinu, kter® je zaujalo programem, 

marketingovĨmi aktivitami i dlouhodobĨm 

poļtem n§vġtŊvn²kŢ, vzhledem k poļtu 

obyvatel. Report§ģ byla jeġtŊ tĨģ den vys²-

l§na. Ke shl®dnut² je tak® na webovĨch 

str§nk§ch obce. 

ǒ V měsíci říjnu bude zahájena rekon-
strukce tzv. „Macnarovy uličky“.  Po 

celé délce bude položena zámková dlaž-

ba a na obou koncích položeny snížené 

obruby pro snažší nájezdy cyklistů či 

kočárků.  

ǒ Kr§lov®hradeckĨ kraj jiģ podruh® odlo-
ģil zaļ§tek tzv. optimalizace dopravy v 

kraji, spoļ²vaj²c² v lepġ² n§vaznosti  spojŢ, 

zvĨġen² poļtu autobusŢ na vesnic²ch ļi 

moģnosti cestovat na jednu j²zdenku. NovĨ 

term²n spuġtŊn² je stanoven na 20.12.2009. 
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V²ce informac² o  dŊn² v mŊsteļku z²sk§te na Internetu - www.mlazovice.cz                                       

 V pondŊl² 7. z§Ś² 2009 probŊhlo od 19 hodin v j²delnŊ restaurace Radnice veŚejn® 

zased§n² zastupitelstva ļ.23/2006-2010. Vyb²r§me zaj²mav® body z obsahu jedn§n². 

 

1. Zastupitel® vybrali firmu STAVO MB, s.r.o. Mlad§ Boleslav, jako v²tŊze zad§vac²ho 

Ś²zen², na rekonstrukci poģ§rn² n§drģe, protoģe pŚedloģila nejvĨhodnŊjġ² nab²dku. Projekt 

rozs§hl® rekonstrukce, na kter®m se finanļnŊ pod²l² i Kr§lov®hradeckĨ kraj prostŚednic-

tv²m Programu na obnovu venkova, zaļne 16. z§Ś² 2009. V jeho r§mci dojde k vylit² 

nov®ho dna, vļetnŊ hydroizolac² a dilatace. D§le bude provedeno vybour§n² a nahrazen² 

betonovĨch bokŢ, kter® se odlamuj², schodŢ a dalġ²ch ļ§st². Opravena bude i vrchn² ļ§st 

bokŢ, kter§ je prakticky v cel® d®lce uvolnŊn§. Boky koupaliġtŊ budou rovnŊģ opatŚeny 

speci§ln² vyrovn§vac² stŊrkou a modrĨm n§tŊrem. 

2.  Byl schválen prodej pozemku č. KN 1018/7. Jedná se o další prodanou parcelu v 

areálu Cihelna. Tentokrát se novým vlastníkem stala paní Radka Kubátová z Lázní 

Bělohradu.  

3. Zastupitelstvo schv§lilo tak® vĨpŢjļku pozemkŢ ļ. KN 1344 a KN 166/2 v k.¼. Ml§-

zovice ve prospŊch L§zeŔsk®ho mikroregionu, na dobu 6ti let. Jedn§ se o pozemky, kter® 

tvoŚ² tzv. Macnarovu uliļku. Protoģe dojde bŊhem podzimu k zadl§ģdŊn² tohoto chodn²-

ku z dotace mikroregionu, mus² bĨt vloģen formou vĨpŢjļky do majetku mikroregionu. 

Celkov® n§klady dos§hnou cca 140 000 Kļ, mikroregion uhrad² 84.000 Kļ.  

4. S předchozím bodem také souvisí schválení mimořádného příspěvku Lázeňské-

mu mikroregionu ve výši 65 297 Kč. Tento příspěvek tvoří náš podíl spoluúčasti na 

zadláždění Macnarovy uličky. 

5. Zastupitel® odsouhlasili zŚ²zen² trval®ho vŊcn®ho bŚemena na uloģen² s²t² plynovodu 

vybudovanĨch v are§lu Cihelny, ve prospŊch spoleļnosti VĻP NET, s.r.o., kter§ je od 

mŊstysu odkupuje. Jedn§ se o standardn² smluvn² podm²nku, kterou je vĨkup podm²nŊn. 

6. Schválena byla také rozpočtová změna č.4/2009, reflektující aktuální stav obec-

ních příjmů a výdajů. 

7. Zastupitelstvo schv§lilo pŚ²spŊvek ve vĨġi 1180 Kļ pro obļansk® sdruģen² MAS Br§na 

do Ļesk®ho r§je, kter® m§ ¼zemn² pŢsobnost i v naġ² obci a jehoģ hlavn²m ¼kolem je 

administrace evropsk®ho fondu pro rozvoj venkova  Leader a pŚidŊlov§n² financ² z toho-

to fondu na rozvojov® projekty venkova. MŊsteļko se pokus² z tohoto zdroje z²skat pro-

stŚedky na nŊkterĨ ze svĨch projektŢ. 

8. Schválena byla smlouva na pronájem části vodovodního řádu v areálu Cihelna. 

Nájemcem a provozovatelem na dobu neurčitou se stane společnost VOS Jičín, a.s., 

která provozuje kompletní soustavu vodovodu v našem městečku.  

Střecha na bytovém domě č.p. 1 se dočkala opravy 
 V průběhu srpna a září 2009 pro-

vedli pracovníci firmy Ruhill Nová 

Paka generální opravu střechy na by-

tovce č.p.1 v Novopacké ulici. Kromě 

střechy byly vyměněny i veškeré doplň-

ky, klempířské prvky a instalován nový 

hromosvod. 

 Konec obav ze ġkod na vybaven² 

bytŢ a konec pŚet®kaj²c²ch kbel²kŢ na pŢ-

dŊ, kter® museli n§jemn²ci vyn§ġet po kaģ-

d®m vŊtġ²m deġti. To jsou nejpŚ²jemnŊjġ² 

zpr§vy pro obyvatele bytovky ļ.p.1 v No-

vopack® ulici. MŊsteļko bylo donuceno 

odstranit havarijn² stav star® stŚechy, kterĨ 

jiģ nŊkolik let ohroģoval vġechny n§jemn²-

ky. DŢm sice proġel vĨraznou rekonstruk-

c² v roce 2000, ale stŚecha zŢstala pŢvodn² 

z poļ§tku ġedes§tĨch let. Teprve v letoġ-

n²m roce se podaŚilo nal®zt v rozpoļtu 

pen²ze na jej² kompletn² opravu. 

 Star® eternitov® ġablony praskaly 

ve velk®m mnoģstv², jejich d²lļ² vĨmŊna 

byla ovġem t®mŊŚ nemoģn§. Vģdy bŊhem 

opravy poġkozenĨch kusŢ doġlo k poġko-

zen² kŚehkĨch ļ§st² v okol² a situace se 

ļ²m d§l ļastŊji opakovala. Proto byla star§ 

eternitov§ krytina, vļetnŊ znaļnŊ prohnil®-

ho podbit² demontov§na, doġlo k vyspra-

ven² a impregnaci krovu, mont§ģi novĨch 

lat² a krytiny. Tentokr§te byly vybr§ny 

betonov® taġky  s akryl§tovĨm n§stŚikem 

KM BETA.  

 KromŊ krytiny byly tak® kompletnŊ 

vymŊnŊny stŚeġn² prŢlezy, l§vky, prostu-

pov® taġky a dalġ² doplŔky. Nam²sto po-

ġkozenĨch pozinkovanĨch okapŢ byly 

namontov§ny hlin²kov®, kter® nekoroduj² 

a nemus² se nat²rat. Instalov§n je tak® no-

vĨ hromosvod a syst®m proti pad§n² snŊhu 

ze stŚechy. Celkov® n§klady opravy se 

pohybuj² kolem 280 000 Kļ. StŚecha na 

uveden®m domŊ jistŊ sluġ² okol², bohuģel 

podobnĨch problematickĨch m§ mŊsteļko 

ve sv®m majetku jeġtŊ st§le dost. 

VSTUPNÍ PORTÁL DO KOSTELA  

PROŠEL VÝRAZNOU ZMĚNOU 

BŊhem letoġn²ho l®ta byly rozebr§ny p²s-

kovcov® sloupy vstupn²ho port§lu do kos-

tela, protoģe hrozilo, ģe se samovolnŊ zŚ²t².  

Na obr§zku dole m§te jedineļnou moģnost 

vidŊt, jak pot® prostor vypadal. PodobnĨ 

pohled se pravdŊpodobnŊ kolemjoud²c²m 

nenaskytnul nŊkolik stolet². Po peļliv® 

obnovŊ sloupŢ doġlo i na rekonstrukci 

vstupn²ch schodŢ. NovŊ je vstup do kostela 

tak® bezbari®rovĨ pro voz²ļk§Śe nebo oso-

by se sn²ģenou hybnost². Po opravŊ tra-

fostanice v loŔsk®m roce doġlo k z§sadn² 

promŊnŊ tohoto reprezentativn²ho prostoru. 

Zavrġena by mŊla bĨt restaurov§n²m p²s-

kovcov®ho kŚ²ģe v pŚ²ġt²m roce. 


